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 عنوان الرسالة أو الاطروحه: 

 مهارات الموارد البشرية العاملة في مكتبات جامعة البصرة في استخدام تكنولوجيا المعلومات

 ملخص الرسالة أو الاطروحه:

مكتبات جامعة البصرة في تهدف الدراسة إلى التعرف عمى المهارات التي تتمتع بها الموارد البشرية العاممة في       

 استخدام تكنولوجيا المعمومات ووضع الحمول المناسبة لتحسين وتطوير مهاراتهم في استخدامها.

لجمع  بوصفها أدوات والمقابمة لانجاز هذه الدراسة ، واستخدمت الاستبانة والمنهج الوثائقي  المنهج المسحي اتبعوقد 

اً ،  إذ تكونت استمارة الاستبيان من ستة محاور وتم موظف( 282( مكتبة متمثمة بـ )22إذ بمغ مجتمع الدراسة )البيانات 
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  Abstract of Thesis 

The aim of the study is to recognize the skills of human resources, working in the libraries 

of the University of Basrah, in using the technology of information, and find out the 

convenient solutions to enhance and improve their skills in using these technologies. 

The survey and documantary method has been followed in achieving this study. A 

questionnaire and interviews were used as tools to collect the data about the society of the 

study, which are (22)library and (182) employees. The questionair consist of six topics The 

data has been processed by the statistical parcel . 

 

 


